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Referat for møde i arbejdsgruppen om Kultur, Skole, Børn, Unge og Fritid, d. 11. marts 2024, kl. 17 

Mødet blev afholdt hos Spejderne på Holmen  

 

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Felizia Windfeld Kock 

(sekretariatet)  

Afbud: Tine Ehlert  

 

Dagsorden:  

1. Dialog med Martin Larsen, Spejderne på Holmen 

2. Valg af mødeleder  

3. Valg af referent   

4. Drøftelse af potentiel mulighed for at puljeansøgere kan fremlægge ansøgning for arbejdsgruppen  

5. Orientering: Møde med DGI Storkøbenhavn  

6. Drøftelse af Puljerapport 2023 

7. Behandling af puljeansøgninger  

8. Orientering: Metropolis fik ikke de ansøgte midler til at blive lille storby teater 2025-2028, som de 

havde ansøgt KFU. 

9. Eventuelt  

10. Næste møde  

 

 

1. Dialog med Martin Larsen, Spejderne på Holmen  

 

Opsummering 

Mødet startede med et besøg hos Spejderne på Holmen. Martin Larsen, som er administrationschef i SAF 

(Spejdernes Administrationsfællesskab), viste arbejdsgruppen rundt og fortalte om sine visioner og idéer til, 

hvordan Spejderne på Holmen og deres rekreative område kan indgå i en fremadrettet strategi for 

udvikling af området.  

 

Spejderne på Holmen drives af Det Danske Spejderkorps. Området indeholder flere aktiviteter og 

organisationer, herunder bl.a. Ungdomsøen, De Grønne Pigespejdere og Spejderne på Holmen. Det er 

desuden muligt at booke lokaler til arrangementer, møder og fester. Martin fortæller, at de dog har et stort 

ønske om at gøre aktiviteterne mere fokuseret og forankret i spejdernes aktiviteter.  

 

Det Danske Spejderkorps har modtaget en bevilling på 17. millioner fra A.P. Møller Fonden til projektet 

”Fællesskabet Arsenaløen” - et frivillighus for foreninger, frivillige fællesskaber og organisationer, der 

arbejder med børn og unge. Visionen er udarbejdet af det Danske Spejderkorps.  

 

Spejderne på Holmen blev etableret i 2019, de har 200 medlemmer og 113 på venteliste. Til sammenligning 

er der 1000 på venteliste i København. Martin fortalte, at der generelt mangler faciliteter og at de er 

optaget af, hvordan man får spejderaktiviteter til at fungere i storbyen. 

 

Martin fortalte, at de har et stort ønske om at åbne deres arealer mere op, herunder bl.a. at åbne murene. 

Desuden ønsker de at kunne benytte sig af den lille skov, der grænser op til området. En gensidig 

integration af skoven vil give flere muligheder for at bringe aktiviteter i spil mellem træerne i samarbejde 

med lokalområdet. Teknik- og Miljøforvaltningen er bekendt med skoven, men Martin efterspørger, at 

lokaludvalget evt. kan hjælpe med at skabe kontakt til politikerne på Rådhuset og bringe visionerne for 

udearealet videre.  
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2. Valg af mødeleder  

Marianne Olsen blev valgt  

 

3. Valg af referent   

Felizia Windfeld Kock (sekretariatet) blev valgt. 

 

4. Drøftelse af potentiel mulighed for at puljeansøgere kan fremlægge deres ansøgning for 

arbejdsgruppen.  

 

Det har været drøftet i forretningsudvalget om puljeansøgere skulle have mulighed for at fremlægge deres 

ansøgning på et arbejdsgruppemøde i stedet for at bruge tiden i Åben Spørgetid på lokaludvalgsmøderne.  

 

Arbejdsgruppen drøftede fordele og ulemper. Gruppen vil gerne undgå, at for mange puljeansøgere 

benytter sig af muligheden, da det vil tage for meget tid af resten af mødedagsordenen.  

 

Beslutning  

Sekretariatet formidler muligheden til puljeansøgerne, hvis ansøgerne selv forespørger det.  

 

 

5. Orientering: Møde med DGI Storkøbenhavn  

 

DGI Storkøbenhavn har læst lokaludvalgets bydelsplan og vil gerne mødes med arbejdsgruppen om et 

muligt samarbejde. Sekretariatet har foreslået, at de besøger gruppen på maj-mødet. 

 

Beslutning 

Arbejdsgruppen tog punktet til efterretning.  

 

 

6. Drøftelse af Puljerapport 2023 

 

Sekretariatet har udarbejdet en puljerapport med statistik over puljeansøgninger til lokaludvalgets 

bydelspulje i 2023.  

 

Arbejdsgruppen drøftede puljerapporten og bed bl.a. mærke i, at lokaludvalget ikke har givet støtte til 

nogle aktiviteter for ældre i 2023. Primært fordi, at der ikke har været nogle ansøgninger om aktiviteter for 

denne målgruppe. Hvordan formidler vi budskabet om bydelspuljen til de målgrupper, som ikke søger?  

 

Beslutning  

Arbejdsgruppen tog puljerapporten til efterretning og foreslår, at puljerapporten bliver præsenteret for 

lokaludvalget.  

 

 

7. Behandling af puljeansøgninger  

 

Arbejdsgruppen skal komme med sine anbefalinger til seks puljeansøgninger  

 

Beslutning 

 

1. Samtale mellem forfatter Caspar Eric og kunstner Panteha Abarashi på Art Matter Festival  

Art Matter Festival søger om 14.200 kr.  
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Arbejdsgruppen synes, at temaet for aktiviteten er spændende og relevant, og lægger bl.a. vægt på, at 

arrangementet er gratis. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000 kr.  

 

2. Klassiske sommerkoncerter på Nordatlantens Brygge  

Eskær Trio søger om 35.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er tilstrækkeligt lokalt 

forankret og at man vil prioritere lokaludvalgets midler til andre aktiviteter.  

 

3. Delux Workshop i Kulturhuset på Christiania med Ungdomsredaktion  

Delux Ungdomsredaktion søger om 20.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at aktiviteten allerede er påbegyndt, når 

lokaludvalget skal behandle ansøgningen, og at ansøger primært søger til driftsudgifter. Det fremgår af 

lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til drift og anlæg, og at der ikke 

ydes støtte til aktiviteter, der er gennemført, når lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen.   

 

4. Forenet i lokal kreativitet  

Public Service Organisation søger om 37.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at aktiviteten kun er for et meget begrænset 

antal deltagere, og at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt lokalt forankret. Derudover vil arbejdsgruppen 

prioritere lokaludvalgets midler til andre aktiviteter.  

 

5. Undervisning i Baby Bongo-dans, sang og rytmer for de 5-16 mdr. børn på Christianshavn  

Foreningen Kulturbroen Folkloric søger om 3.400 kr.  

Arbejdsgruppen vurderer, at arrangementet har stor succes og skaber stor glæde for børnene. 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 2.800 kr., som øremærkes til honorar.  

 

6. ’Christiania – Du er drømmen’. En film om Christianias start og relation til Christianshavn  

Nils Vest Film søger om 25.000 kr.  

Arbejdsgruppen synes det er et godt filmprojekt, som skal blive færdigt. Arbejdsgruppen anbefaler at 

bevillige 12.500 kr.  

 

 

8. Eventuelt  

Marianne orienterede om, at hun har indkaldt bydelslederen til et møde med brugergruppen for 

Christianshavns Bibliotek  

 

 

9. Næste møde: 15. april kl. 17-19 på Kulturskibet Illutron  

 

Kommende møder:  

- 15. april kl. 17-19.  Rundvisning i Kulturskibet Illutron   

- 21. maj kl. 15-17 i Christianshavns Beboerhuset (OBS på ugedag og tidspunkt) 

- 10. juni kl. 17-19. Mødested og eksternt aktør besluttes i et senere møde.   

 

 


